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Kérdés

„Kifizeti ki a lefoglal,t és megsemmisített őrölt paprika árát?" címmel a Házszabály 91 . §-a
alapján kérdést kívánok benyújtani Dr . Németh Imre miniszterhez . A kérdésre a választ
írásban kérem .

Tisztel Miniszter úr!

Paprika ügyben hivatalosnak tekinthető dokumentumot egy hatóság sem tett közzé -
kormányhatározat sem jelent meg .
Nem volt előterjesztés, így a kormány határozatot sem hozhatott paprikaügyben - közölte
Batiz András kormányszóvivő .--- Ő azt mondta, hogy az ÁNTSZ-nek jogában áll a termékek
bevonásáról döntést hozni, a kabinet tehát csak utasította a hatóságot e jog gyakorlására .

A gyártók tévedésről beszélnek, pedig szakértők szerint csak tavaly majdnem ezer tonna olcsó
import paprikát hoztak be. Az őrleményekben talált aflatoxin erősen rákkeltő, és Irak 1990-
ben vegyi fegyvert is készített belőle .
A lassan több mint egy éve ismert, és Tóth István képviselő úr interpellációja alapján, már a
kormány, és Miniszter úr, Ön is tudta, hogy a hazai paprikatermelők árainak letörésére
majdnem ezer tonna paprikát importált két hazai paprikafeldolgozó vállalat. Idén
augusztusban fedezték fel az emberi egészségre veszélyes gombafertőzött tételeket, s nem
hogy, az azonnali megsemmisítés követte volna a felfedezést, hanem a hatóságok cinikus
közreműködésének köszönhetően a teljes szállítmány, és még ki tudja az ismerteken kívül
mennyi került feldolgozásra . A feldolgozott méreg a nagykereskedelmi hálózatokon keresztül
eljutott a kiskereskedelmi hálózatba, a vendéglátóhelyekre, az üzemi és iskolai konyhákba,
valamint a háztartásokba .
A Hungarikum hamisítók röhögnek a markukba, ők búsás hasznot vághattak zsebre, az 1200-
Ft körüli magyar paprika helyett 300-Ft-os mérgező bóvlit dolgozhattak fel és adhattak el

A beszerzési árak közötti különbség 400%-os . Ennek ismeretében persze nem véletlen, hogy a
feldolgozott paprika származási országát nem tüntették fel a végtermékek csomagolásán.
A vendéglátóhelyeken átlagosan 40-dkg pirospaprika került megsemmisítésre, a
vendégforgalom átlagosan 20-30 %-ai csökkent .
A kiskereskedelmi üzletekben 8-10kg paprika került megsemmisítésre, nagyobb élelmiszer
áruházakban átlagosan 80-120 kg került kidobásra .



Tisztelt Miniszter úr!

Kérem, tájékoztasson hogy mikor ad utasítást a kormány a hatóságoknak a lefoglalt és
megsemmisített paprikaőrlemények árának megfizetésére .
A kormány milyen intézkedéseket kezdeményezett a magyar paprika jóhírnevét rontó,
cégekkel szemben?
Kérem, tájékoztasson hogy mikor, és ki fizeti ki a megsemmisített paprika árát a
kiskereskedőknek, az üzemi és iskolai konyháknak és a vendéglősöknek?
Ki téríti meg az üzleteknek a kiesett forgalom miatti bevétel kiesést?

Várom megtisztelő válaszát,
l

Kovács Ferenc
Sitke, 2004 . november 25 .
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